
 

 

ZÁPIS Z JEDNÁNÍ PRACOVNÍ SKUPINY PRO MATEMATICKOU GRAMOTNOST 
 

Datum a čas konání: 8. listopadu 2022, 16:00 
 

Místo konání: arkádové nádvoří jičínského zámku, Valdštejnovo nám. 1 
 

Přítomni: dle prezenční listiny, 9 členů PS, 2 zástupci z MAP 
 

Zápis: 
Program jednání: 

1. Zahájení setkání 

2. Sdílení 

3. Různé 

4. Zakončení 
 

1. Zahájení  
V. Slepičková přivítala přítomné členy. 
 

2. Sdílení 
V. Slepičková zahájila setkání otázkou a jistou pochybností, jak je ona „přínosná“ pro skupinu. 
Zároveň má pocit, že není žádná nabídka seminářů na podporu matematické 
(pre)gramotnosti. Ráda by ve skupině sdílela svá témata, která se týkají vzdělávání v MŠ, ale 
nemá k sobě další členy PS z MŠ. Bylo by vhodné, aby se do skupiny zapojili i další zájemci ze 
školek. Bohužel se zatím nikdo nenašel. 
Také by přivítala zpětnou vazbu od prvostupňových pedagogů na práci, kterou odvádějí 
učitelky v MŠ. 
Na MŠ je velký tlak, aby byly děti připravené na vstup do školy. Vzhledem k režimu a 
naplněnosti programu ve školce, někdy není dostatek potřebného času na systematickou 
práci. Nestíhají. V. Slepičková by uvítala, kdyby i učitelé z prvního stupně přišli nahlédnout do 
MŠ, aby viděli, jak s dětmi pracují. Školky chodí do školy, ale obráceně to moc nefunguje. Je 
zde prostor ke zlepšení provázanosti a spolupráci. 
V. Slepičková nabízí, že by mohla zkusit zprostředkovat práci v MŠ prostřednictvím videa.  
 
T. Houfkovou zajímá téma finanční gramotnosti, která se zařazuje do osnov ZŠ. Uvítala by i 
více informací ze školky, když jde dítě do 1. třídy a je tam opravdu závažný problém (SVP). 
Někdy se stane, že rodič školu při zápisu neinformuje (rodič nemá tu povinnost), že dítě má 
nějaký problém závažnějšího charakteru apod. Zbytečně pak dochází k prodlevě. Školka by tak 
mohla předat informace, jak se jim osvědčilo s dítětem pracovat, poradit apod. 
 
V. Slepičková nabízí spolupráci (konzultaci) učitelům z 1. tříd (např. pokud jde o 
problematického žáka). 
K. Babíková (MŠ a ZŠ Radim) – malá škola spojená s MŠ má v tomto ohledu výhodu. Dítě znají 
již od školky a mohou se tak dostatečně připravit, prodiskutovat, jak je potřeba s dítětem 
pracovat. 
 



 

 

Velkou roli zde hraje empatie učitele k žákovi. Když je učitel empatický, ne vždy potřebuje 
zprávu z PPP a SPC. Přirozeně přizpůsobí pracovní prostředí a přístup k žákovi. (např. umožní 
dítěti dělat si zápisky na tabletu). 
 
Dlouhodobý nedostatek kvalitních učitelů ZŠ i MŠ. Ale i „jiná“ generace dětí.  
 
Na 1. ZŠ přípravná třída (cca 24 dětí). Některé děti jsou „nepolíbené“ řádem už z rodiny. 
 
H. Kubová (ZŠ Bodláka a Pampelišky) hledá učitele na 2. stupeň, který by učil matematiku 
metodou Hejného. Nabízí zaškolení. 
 
T. Charousková by ráda nabídla společný projekt pro studenty MOA a žáky 2. stupně ZŠ.  
Hledá formu spolupráce. Děti ze základních škol dříve pravidelně MOA navštěvovaly, ale bylo 
to formou přednášky. MOA by ráda udělala tuto akci více interaktivní. Požádala členy, aby se 
k tomu vyjádřili, aby to bylo přínosné pro 2. stupeň. Jak nastartovat spolupráci ZŠ a SŠ? 
 
Návrh:  

 Hledat přínos pro obě strany - zapojit studenty SŠ a děti z 2. stupně ZŠ.  
 Garant učitel MOA a hlavními nositeli studenti SŠ. 
 H. Kubová – pro žáky 9. ročníků by mohlo být po přijímačkách aktuální téma brigád 

(seznámit děti se smlouvami, podmínkami, co si ohlídat, daně atd.) 
 
T. Houfková sdílela svoji dobrou zkušenost s projektem ČS, a.s. na rozvoj finanční gramotnosti 
(pro děti z 2. a 4. ročníků ZŠ). 
 
V ZŠ Bodláka a Pampeliška mají v 9. ročníku předmět „finanční gramotnost“ (fiktivní rodinný 
rozpočet). Zároveň s dětmi uzavírají „smlouvy“, třeba na zalévání květin apod., děti se učí 
náležitosti smlouvy, na co si dát pozor, následné vedení evidence, mají i sankce a odměny. 
Každý žák má svoji smlouvu. Učitelé jsou velmi kreativní. 
 
T. Charousková sdílela zkušenost se studenty 2. ročníků na MOA. Jejich znalosti jsou velmi 
poznamenané covidem. Další velký problém – sebepoškozování dětí, hledaní identity atd. 
 

3. Různé  
Aktuální akce pořádané MAP najdete na: https://map.otevrenezahrady.cz/vzdelavaci-aktivity 

Členové PS vyjádřili zájem pokračovat i v MAP III.  

 

4. Zakončení  
V. Slepičková poděkovala přítomným a setkání ukončila. 

Další setkání se uskuteční v roce 2023. Členové PS MG obdrží informace o nových termínech 
v nejbližší době. 
 
Zapsala: Lenka Veselá, DiS.  
V Jičíně dne 8. 11. 2022 

https://www.csas.cz/cs/landing-page/abecedapenez
https://map.otevrenezahrady.cz/vzdelavaci-aktivity

